
 
 

Besvarelse af spørgsmål nr. 412 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 6. juni 2006 
 

Spørgsmål 412: 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 22. maj 2006 fra Johnny 
og Anne-Mette Elefsen, Taars vedrørende bineural cochlear implantation, 
jf. alm. del – bilag 520." 
 
Svar: 
Jeg kan oplyse, at jeg ved brev af 14. juni 2006 har besvaret henvendelsen 
fra Johnny og Anne-Mette Elefsen vedrørende bilateral cochlear implantati-
on (CI). 
 
Jeg kan henholde mig til denne besvarelse, hvoraf fremgår følgende: 
 
”Jeg kan oplyse, at Sundhedsstyrelsen har foretaget en vurdering af indika-
tionen for at tilbyde bilateral CI til døvfødte børn i Danmark. Denne vurde-
ring kan jeg henholde mig til. 
 
Sundhedsstyrelsen finder, at der på nuværende tidspunkt ikke er tilstræk-
kelig evidens for de positive effekter til at anbefale, at bilateral CI til børn 
bør tilbydes som standardbehandling. Der er imidlertid efter styrelsens vur-
dering grundlag for at udføre bilateral CI på børn i Danmark som led i 
forskning og med systematisk opsamling af resultaterne. 
 
Sundhedsstyrelsen anbefaler derfor, at bilateral CI betragtes som en udvik-
lingsfunktion på de to afdelinger på hhv. Amtssygehuset i Gentofte og År-
hus Universitetssygehus, som i dag har lands- og landsdelsfunktion for CI 
hos børn. 
 
Sammen med de to lands- og landsdelsafdelinger er Sundhedsstyrelsen i 
gang med at afklare de nærmere rammer for at tilbyde behandlingen. Den 
afklaring forventer jeg hurtigt foreligger. Jeg kan oplyse, at afgørende for 
hvilke børn, som skal opereres, vil være en almindelig lægelig vurdering, 
der foretages af sygehusafdelingerne. ” 
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